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Beslutande Pia Sjöberg (S) 
 Kjell Öjeryd (V) 
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Tjänstgörande ersättare Jan Lövgren (S) 
 
Övriga deltagare Jan Ask, ställföreträdande kommunchef 
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 Anette Edvardsson, IT-chef §§ 55–56 
 Matilda Vestman, beredskapssamordnare § 57 
 Erika Hedman, HR-handläggare §§ 59–60 
 Erika Hjukström, utvecklingschef § 61 
 Elin Bergarp, teknisk chef §§ 63–68 
 Linus Lundquist, kostchef § 63 
 Therese Brännlund, samhällsbyggnadschef §§ 69–70 
  
Utses att justera Kjell Öjeryd (V) 
 
Justeringens tid och plats Protokollet justeras digitalt, information om datum för signering 

återfinns på sista sidan. 
 
Sekreterare Digital signatur Paragrafer 51–70 
  Melker Holmberg 
 
Ordförande Digital signatur 
 Pia Sjöberg (S) 
 
Justerande Digital signatur 
  Kjell Öjeryd (V)   
__________________________________________________________________________________ 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 
Sammanträdesdatum 2025-05-20  Paragrafer 51–70 
 
Datum för anslagets uppsättande 2025-05-21 Anslaget tas ner efter 2025-06-12 
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset, kanslienheten 
 
Anslagsansvarig Melker Holmberg 
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juridiskt bindande 

§ 51  
 
Fastställelse av ärendelistan 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Ärende 9 ändrar namn till Remiss – AI-kommissionens Färdplan för Sverige. 
Ärendelistan fastställs därefter enligt följande: 
 
1 Mötets öppnande 
2 Upprop 
3 Val av justerare 
4 Fastställelse av ärendelistan 
5 Meddelanden 
6 Information ordförande och kommunchef 
7 Personalärenden 2025   2025/36 
8 Bredbandsinformation 2025  2025/37 
9 Information om Remiss – AI-kommissionens 

Färdplan för Sverige   2025/157 
10 Plan för beredskapsarbete Sorsele kommun 2025 2025/167 
11 Riktlinjer för ärendehantering – revidering 2025/238 
12 Lokalt antagande av bestämmelser om  

 omställningsstöd, pension och familjeskydd för  
förtroendevalda (OPF-KR 25)  2025/303 

13 Årlig uppföljning av systematiskt  
arbetsmiljöarbete (SAM)   2025/235 

14 Prissättning arrende Hembygdsgården  2025/315 
15 Ersättningsanspråk för tidigare skötsel av  
 bensinstation i Ammarnäs   2023/591 
16 Utredning – Femdagarskök  2025/65 
17 VA-årsredovisning 2024   2025/305 
18 Revidering av VA-taxans konstruktion samt  

höjning av anläggningsavgift  2025/307 
19 Guvertfjällsleden   2024/318 
20 Cirkulationsplats 363/E45 Sorsele  2024/40 
21 Begäran om underlag för infrastrukturåtgärder, 
 länstransportplan 2026–2037  2025/176 
22 Remiss Lycksamyrans naturreservat  2025/203 
23 Reservatsbildning på Fastighetsverkets marker 2025/252 
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§ 52 
 
Meddelanden 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Meddelandena läggs till handlingarna. 
 
Redovisning av meddelanden 
- Samhällsbyggnadsverksamheten – Meddelande om beviljat 

förhandsbesked, Bertejaur 1:42 (Dnr 2025/159-260) 
- Svenska ESF-rådet – Beslut om utbetalning (23-051-S05-E012), beviljar 

99 kronor (Dnr 2023/597-140) 
- Region Västerbotten – Beslut om utbetalning projekt Move up North 

Region 10 för perioden 2024-04-01–2024-06-30 med 365 456 kronor (Dnr 
2023/597-140) 

- Region Västerbotten – Beslut om utbetalning projekt Move up North 
Region 10 för perioden 2024-07-01–2024-09-30 med 411 291 kronor (Dnr 
2023/597-140) 

- Arvidsjaurs kommun – Meddelande om att ny översikts- och tillväxtplan 
för Arvidsjaurs kommun har vunnit laga kraft (Handlingsid 2025.2503) 

- Jan Axelsson (C) – Svar från Naturvårdsverket på fråga om vetorätt mot 
nationalparker (Handlingsid 2025.2462) 

- Region Norrbotten – Beslut om utbetalning projekt Move up North Region 
10 AA för perioden 2024-07-01–2024-09-30 med 103 088 kronor (Dnr 
2023/597-140) 

- Kulturrådet – Beslut om utvecklingsbidrag till musik- och kulturskola, 
Enskilda utvecklingssatsningar, beviljas 143 300 kronor av sökt belopp 
441 316 kronor (Dnr 2025/283-860) 

- Lantmäteriet – Beslut om svenska, pitesamiska och umesamiska ortnamn i 
Arjeplogs, Arvidsjaurs, Malå, Piteå och Sorsele kommuner (Handlingsid 
2025.3300) 

- Länstrafiken Västerbotten – Uppföljning per 2025-03-31(Dnr 2024/406-
510) 

- First Nordic Metals – Arbetsplan för undersökningar inom 
undersökningstillståndet Storjuktan 104 (Dnr 2025/314-436) 
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§ 53  
 
Information ordförande och kommunchef 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Informationen noteras. 
 
Ordförande informerar bland annat om; 
Kommundialog med Kollektivtrafikmyndigheten och Länstrafiken 
Västerbotten 
Ordförande och kommunsekreteraren deltog och fick information om bland 
annat kortbytesperiod, ny företagsportal och kompetensförsörjning. 
Trafikfrågor angående resandeutveckling och trafikförändringar togs upp. 
 
Youth Up North 
Information gavs om tidigare insatser och det diskuterades hur viktigt det är att 
återkoppling görs till ungdomarna. Vi tittade på vad som kommer att anordnas 
framöver och var vi ligger i processen. 
 
Inlandsbanan 
Deltog på ägarresa/ägarsamråd för Inlandsbanan AB. Starten var i Östersund, 
och vi åkte med ett av de nya tågen. Under resan diskuterades upprustning, 
föredrag om bland annat försvarets behov, skogsföretagens transporter och 
behov, framtida kollektivtrafik på banan med mera. Ett stopp skedde på 
hemmaplan i Sorsele där utvecklingschef Erika Hjukström hälsade alla 
välkomna och Hook & Cup bjöd på kaffe, vilket var mycket uppskattat. 
 
Svar på medborgarförslag Förstudie Nationalpark 
Kommunen har skickat ut en konsultationsförfrågan till berörda samebyar och 
har fått svar att de vill bli konsulterade. Eftersom den sista konsultationen 
kommer att ske i juni så kommer inte ärendet upp på kommunstyrelsens juni-
sammanträde utan det dröjer till kommunstyrelsens sammanträde i september. 
 
Ställföreträdande kommunchef informerar bland annat om;  
- Konsultation samebyar angående förstudie om nationalpark hålls denna och 

kommande vecka. 
- Ett nytt projekt har initierats från statligt håll, Kapacitetsprojekt i Region 10, 

där regeringen har skjutit till 1,5 miljoner till Region 10 för att utreda enligt 
följande; 

”Kapacitetsanalyser föreslås i SOU 2024:6 Steg mot stärkt kapacitet 
(kommunperspektivutredningen). Utredningen beskriver kommunal kapacitet 
(sidan 11): 
En kommuns kapacitet handlar om dess förmåga att utföra sitt uppdrag 
gentemot medborgarna och att möta de utmaningar som samhällsutvecklingen 
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innebär. Kommunperspektivutredningen fokuserar på tre typer av kapacitet: 
driftskapacitet, utvecklingskapacitet och politisk styrningskapacitet. 
Driftskapacitet handlar om att kommunen behöver ha förmåga att sköta det 
dagliga uppdraget. Kommunen behöver också ha utvecklingskapacitet, det vill 
säga förmåga till utveckling och förnyelse av kommunernas verksamhet och av 
kommunen som geografiskt område. En kommun behöver dessutom ha politisk 
styrningskapacitet vilket innebär ett tydligt politiskt ledarskap, en effektiv 
styrning och en väl fungerande organisation. Analyserna ska både titta på de 
enskilda kommunerna och hur vår samverkan påverkar kapaciteten.” 
 
En grov plan är framtagen. Projektet pågår i ett år, slutredovisning i juni 2026. 
Externa resurser som kan stötta i arbetet håller på att upphandlas i form av 
tjänster, utöver de tjänster på 10 % respektive 25 % som redan finns. Det har 
skapats en tillfällig styrgrupp för att få i gång arbetet. Det finns ett förslag om 
att kommuncheferna i Region10 utses till permanent styrgrupp. 
 
- Fortsatt planering inför start av eventuell kundtjänst. Arjeplog är en 

förebild i arbetet. 
- Kostchefer i Region 10 har konferens i Sorsele lunch till lunch under 

onsdag–torsdag denna vecka. 
- Lönesamverkan inom Region 10 fortsätter, Arjeplog har ledartröjan. 
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§ 54 Dnr 2025/36-029 
 
Personalärenden 2025 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Ställföreträdande kommunchef informerar bland annat om; 
 
- Löneöversyn pågår, och ambitionen är att ny lön betalas ut i juni för alla 
- Lärarnas avtal nyligen klart 
- Semesterplanering är klar 
- Kommer inom kort att utvärdera avtalssamverkan med Arvidsjaurs kommun 

Beslutsunderlag 
Muntlig information av ställföreträdande kommunchef 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
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§ 55 Dnr 2025/37-534 
 
Bredbandsinformation 2025 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
IT-chef informerade bland annat om; 
 
I slutet av april kom beslut om godkänd slutredovisning från Länsstyrelsen för 
projektet Bredband längs väg 363. 
 
Information gavs kring pågående externt finansierade projekt och deras status, 
främst kopplat till samförläggningar med Vattenfall. 
 
Stadsnäten i Västerbotten jobbar tillsammans med AC-Net för att förenkla och 
synliggöra anslutningspunkter i Västerbotten. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av IT-chef 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
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§ 56 Dnr 2025/157-534 
 
Remiss – AI-kommissionens Färdplan för Sverige 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Sorsele kommun lämnar följande yttrande: 
 
Sorsele kommun ser positivt på AI-kommissionens färdplan för Sverige med 
avsikten att öka förmågan för offentlig sektor att implementera och använda 
AI-lösningar. Sorsele kommun tillstyrker utredningens samtliga förslag. 
 
Som en mindre kommun med begränsade resurser står vi inför betydande 
utmaningar till följd av en minskande befolkning och en åldrande demografi. 
För att även fortsättningsvis kunna säkerställa välfärden i vår kommun krävs 
det att vi anpassar våra arbetssätt och metoder i samverkan med den 
teknologiska utvecklingen. 
 
Gemensamma initiativ, såsom de som presenteras i AI-kommissionens 
Färdplan för Sverige, är högst nödvändiga för att möjliggöra denna 
omställning. Trots gemensamma inriktningar och konkreta initiativ kvarstår 
dock utmaningen att säkerställa tillräcklig kapacitet och resurser för att kunna 
ta emot och integrera dessa insatser i den kommunala verksamheten. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun är en av de utsedda remissinstanserna för remissen AI-
kommissionens Färdplan för Sverige. 
 
AI är en teknologi med potential att revolutionera hur den offentliga sektorn 
fungerar och levererar tjänster. För att implementera AI-lösningar krävs ett 
robust ekosystem som inkluderar el, telekom, beräkningskraft, högkvalitativa 
data, säkerhet, tillgång till AI-resurser och plattformar, kompetensutveckling, 
innovation samt starkt ledarskap. 
 
Om offentlig sektor saknar vissa komponenter, kan det få konsekvenser för 
effektiviteten. Till exempel kommer det att vara svårt att implementera 
effektiva AI-lösningar utan tillgång till beräkningskapacitet. AI-kommissionen 
belyser att den som ansvarar för en samhällsviktig verksamhet måste ta hänsyn 
till påverkan på Sveriges digitala suveränitet vid AI-utveckling. I det ljuset är 
förslag om AI-verkstaden ett positivt initiativ. Tillgång till beräkningskraft och 
en nationell molninfrastruktur skulle kunna underlätta för offentlig sektor. I ett 
osäkert världsläge finns det risker med att en kommun förlitar sig enbart på 
stora kommersiella techbolag för att möjliggöra AI-tjänster i driftsatta 
lösningar, vilket Sorsele kommun förutsätter att en eventuell AI-verkstad inte 
heller skulle göra. 
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AI-kommissionens förslag om en stödfunktion, så kallad insatsstyrka med 
koppling till AI-verkstaden skulle kunna korta implementationstider och 
kompetensutveckla verksamheten. Samtidigt är det av vikt att en sådan 
centraliserad ”AI-task-force” inte minskar det lokala självbestämmandet och 
kommunernas möjlighet att påverka AI-implementeringen utifrån sina unika 
behov och förutsättningar. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av IT-chef 
IT-chefens tjänsteutlåtande 
Förslag till yttrande 
Remissmissiv – Remittering av betänkandet AI-kommissionens Färdplan för 
Sverige (SOU 2025:12) 
 
Förslag till beslut 
IT-chef lämnar i tjänsteutlåtande och förslag till yttrande ett förslag till 
remissvar. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Finansdepartementet 
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§ 57 Dnr 2025/167-016 
 
Plan för beredskapsarbete Sorsele kommun 2025 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Uppföljningen av beredskapsarbetet noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Beredskapssamordnare informerar bland annat om; 
 
Beredskapssamordnare tillika säkerhetsskyddschef informerar kort om status 
gällande överklagan av sanktionsavgift kopplat till tillsyn 
säkerhetsskyddslagen. Mål i kammarrätten Stockholm har ännu inte avgjorts. 
Kommunen håller tät kontakt med advokatbyrån Kahn Pedersen i Stockholm. 
Kompletterande yttrande insänt förra veckan med anledning av ny vägledning 
från Militära underrättelse- och säkerhetstjänsten, MUST, gällande vad som 
utgör säkerhetskänslig verksamhet. Stort intresse för ärendet runt om i landet 
men det är oklart när vi kan vänta oss ett avgörande, hoppas på innan 
semestern. 
 
En presentation gavs om kommunens krisledningsorganisation tillika 
krigsorganisation samt utbildningsplan för hösten 2025. 
 
En diskussion följde angående framtida behov av en utbildning för allmänna 
utskottet som även utgör krisledningsnämnd. Ett förslag är att vänta till 
allmänna utskottets sammanträde i augusti. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av beredskapssamordnare 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Uppföljningen av beredskapsarbetet noteras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
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§ 58 Dnr 2025/238-003 
 
Riktlinjer för ärendehantering - revidering 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Anta förslag till revidering av riktlinjer för ärendehantering. 
 
Ärendebeskrivning 
Dokumentet "Riktlinjer för ärendehantering" beskriver de administrativa 
processerna och rollerna inom kommunens ärendehantering. Det täcker allt 
från initiering och beredning av ärenden till beslut, expediering och arkivering. 
Riktlinjerna syftar till att säkerställa en effektiv och rättssäker hantering av 
ärenden, där opartiskhet och offentlighetsprincipen är centrala. Dokumentet 
innehåller detaljerade instruktioner för olika steg i ärendehanteringen, inklusive 
delegeringsbeslut, protokollföring och överklagandeprocesser. 
 
Syftet med dokumentet är att standardisera ärendehanteringen: Ge tydliga 
riktlinjer för hur ärenden ska hanteras inom kommunen för att säkerställa 
enhetlighet och kvalitet. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av ställföreträdande kommunchef 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 
Förslag till reviderade riktlinjer för ärendehantering 
 
Förslag till beslut 
Kommunsekreterare – Anta förslag till revidering av riktlinjer för 
ärendehantering. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 59 Dnr 2025/303-024 
 
Lokalt antagande av bestämmelser om omställningsstöd, 
pension och familjeskydd för förtroendevalda (OPF-KR 25) 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Föreslå kommunfullmäktige att anta de reviderade bestämmelserna om 
omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF-KR 25) från och med 
2025-01-01, i enlighet med Sveriges Kommuner och Regioners (SKR:s) beslut. 
 
Ärendebeskrivning 
SKR har genom åren presenterat förslag på standardregelverk för 
förtroendevaldas pensioner för lokalt antagande. Regelverket benämns sedan 
2014 för OPF – förslag till bestämmelser om omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda. För att äga giltighet krävs ett lokalt antagande av 
bestämmelserna. Kommunfullmäktige antog 2015 pensionsavtalet OPF-KL, 
som senare kom att benämnas som OPF-KL 14. 
 
Den 18 oktober 2024 har SKR:s styrelse antagit förslag om reviderade 
bestämmelser om omställningsstöd och pension för förtroendevalda och 
benämnt avtalet till OPF-KR 25. Ändelsen KR 25 signalerar en koppling till 
nuvarande tjänstepensionsavtal AKAP-KR och året 2025. 
 
SKR konstaterar att utifrån kommunallagen (2017:725) så ska de 
förtroendevalda ges skälig ersättning i nivå med de villkor som gäller för 
anställda inom kommuner och regioner, och föreslår därför en höjning av 
pensionsavgifterna i avtalet OPF-KR 25 till samma nivåer som i 
tjänstepensionsavtalet AKAP-KR, vilket innebär: 
 
För inkomster upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp fastställs 
pensionsavgiften till 6 % (tidigare 4,5 %), och 31,5 % (tidigare 30 %) för 
inkomstdelar som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp. Inkomstbasbeloppet för år 
2025 är fastställt till 80 600 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av HR-handläggare 
HR-handläggarens tjänsteutlåtande 
Meddelande från SKR:s styrelse nr 11/2024 
Kommunfullmäktige 2015-05-25 § 23 
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Förslag till beslut 
HR-handläggare – Föreslå kommunfullmäktige att anta de reviderade 
bestämmelserna om omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF-
KR 25) från och med 2025-01-01, i enlighet med Sveriges Kommuner och 
Regioners (SKR:s) beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 60 Dnr 2025/235-026 
 
Årlig uppföljning av systematiskt arbetsmiljöarbete (SAM) 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Sammanfattningen av systematiskt arbetsmiljöarbete 2024 godkänns. 
 
Ärendebeskrivning 
Sammanställning av årlig sammanfattning av systematiskt arbetsmiljöarbete i 
Sorsele kommun år 2024 redovisas för kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av HR-handläggare 
Årlig sammanfattning av systematiskt arbetsmiljöarbete 2024 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Sammanfattningen av systematiskt arbetsmiljöarbete 2024 
godkänns. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 61 Dnr 2025/315-806 
 
Prissättning arrende Hembygdsgården 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att anta föreslagen prissättning för arrende 
av Hembygdsgården enligt följande 
 
- Fast belopp 60 000 kronor per år tills vidare. 

 
Ärendebeskrivning 
I kommunfullmäktige 2023-11-06 § 129 beslutades följande taxa: 
- År 1 (våren 2024 till våren 2025), 35 000 kronor 
- År 2, 70 000 kronor 
- År 3, 100 000 kronor 
 
Därefter årlig indexuppräkning. 
 
Nuvarande hyresgäst har lyft svårigheter att klara befintlig hyresnivå utifrån 
den verksamhet som bedrivs i lokalen och om hyresnivåerna kvarstår avser de 
att säga upp avtalet. 
 
Sorsele kommun har haft hyreskontrakt med olika arrendatorer vid 
hembygdsgården men företagen har inte blivit långsiktiga i fastigheten utan 
företag har sagt upp avtalet efter cirka två säsonger. Det har varje gång en 
hyresgäst avslutat sitt avtal varit svårt att hitta nya arrendatorer med intresse att 
bedriva verksamhet året runt. De flesta arrendatorer har utifrån ekonomiska 
skäl valt att förlägga majoriteten av verksamheten under sommarhalvåret då 
kundunderlaget är större. Tidigare hyreskontrakt visar tidigare hyresnivåer 
enligt följande: 
 
2016-07–2016-09 – Hyra tre månader 17 499kronor 
2016-11–2017-10 – Årshyra 69 996 kronor 
2018-06–2018-09 – Hyra 69 996 kronor (enligt hyreskontrakt, oklart om det är 
korrekt) 
2019-04–2020-03 – Årshyra 81 996 kronor 
 
Hembygdsgården och flertalet byggnader intill (Camparen 1) ligger i 
lokalbanken och år 2025 låg internhyran på 154 000 kronor (Paviljongen, 
Bagarstugan och discologen är inte inräknade då de hyrs av 
utvecklingsverksamheten). I den hyran inkluderas ström, uppvärmning, 
försäkring, sandning, gräsklippning, snöröjning. 
 
Det har inte funnits behov att äska mer medel till budgeten för att klara detta 
underskott på fastigheten då pengarna funnits eftersom lokalen saknade 
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hyresgäst i samband med internhyran infördes. I dagsläget är budgeten 
placerad i lokalbanken. Högre hyresintäkter innebär lägre kostnader för 
lokalbanken. 
 
Teknisk chef lyfter tillsammans med fastighetschef vikten av att som kommun 
inte gynna enskild näringsidkare då detta bryter mot likställighetsprincipen. 
Möjlighet finns däremot att sänka hyresnivå under förutsättning att hyresgäst i 
stället åtar sig kostnader och ansvar (vaktmästeri och snöskottning). Utifrån 
detta resonemang anser teknisk chef tillsammans med fastighetschef att 60 000 
kronor är en rimlig hyresnivå. 
 
Vid det alternativet motsvarar hyresnivån faktiska kostnader förutsatt att 
hyresgästen bekostar/utför vissa delar själva. Det innebär att företaget själva 
bekostar snöskottning och sandning inom Hembygdsgårdens område samt 
sköter vaktmästeri-arbete själva men utifrån insats i dialog med 
fastighetsenheten. I övrigt finns samverkansavtal som reglerar ersättning för att 
sköta om uthyrningen av Paviljongen, Ladugården och Bagarstugan. Under år 
2024 var hyresintäkter för dessa fastigheter cirka 15 000 kronor. 
 
Utvecklingschef lämnar i sitt tjänsteutlåtande tre alternativ till beslut: 
 
- Fast belopp 60 000 kronor per år tills vidare. 
- Utgå från tidigare av kommunfullmäktige 2023-11-06 § 129 beslutad taxa 

med årlig taxehöjning till och med 31maj 2027 och därefter årlig 
indexuppräkning. 

- Endast hyra ut Hembygdsgården under sommarmånaderna. Väljs detta 
skapas i så fall nytt ärende för beslut om hyresnivå. 

 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av utvecklingschef 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 
Kommunfullmäktige 2023-11-06 § 129 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Anta alternativet med fast belopp 60 000 kronor per år tills 
vidare. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 62 Dnr 2023/591-055 
 
Ersättningsanspråk för tidigare skötsel av bensinstation i 
Ammarnäs 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Yrkandet om ersättning avslås. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun har fått in ersättningsanspråk för utförda tjänster på 
bensinstationen i Ammarnäs under perioden 1 februari 2006 fram till 1 januari 
2012. Under denna period var det Sorsele kommun som ägde bensinstationen. 
 
Ersättningsanspråket avser tjänster som ska ha utförts under den nämnda 
perioden vad gäller tillsyn, skötsel av anläggning med mera. 
Ersättningsanspråket (som inkom till teknisk chef i november 2023) är en 
beräkning/ett snitt av hur arbetet ska ha fördelats under perioden. I 
ersättningsanspråket anges ersättning för bilkostnad till cirka 58 000 kronor för 
perioden samt ersättning för arbetstid till 402 045 kronor plus sociala kostnader 
(se underlag bilaga 1). 
 
Ersättningsanspråket har därefter korrigerats till 49 932 kronor för bilkostnad 
samt 344 610 kronor för arbetstid plus sociala kostnader (se bilaga 5.) Inga 
underlag i form av avtal, verifikat eller annan dokumentation har kunnat 
uppbringas som styrker ersättningsanspråket. 
 
Kommunstyrelsen har 2025-04-15 beslutat att avslå yrkandet om ersättning. 
Efter att ha delgetts beslutet har den sökande i ett e-postmeddelande motsatt sig 
beslutet, och Förvaltningsrätten har därefter gett rådet att kommunen först 
omprövar sitt beslut. 
 
Beslutsunderlag 
E-postmeddelande – Motsätter sig beslutet 
Kommunstyrelsen 2025-04-15 § 48 
Allmänna utskottet 2025-04-01 § 41 
Teknisk chefs tjänsteutlåtande 
Bilaga 1 Ersättningsanspråk 
Bilaga 2 Stationsansvariga 
Bilaga 3 Utkast till skötselavtal automatanläggning 
Kommunicering inför beslut 
Bilaga 4 Återkoppling på kommunicering inför beslut 
Bilaga 5 Korrigering av ersättningsanspråk 
E-postmeddelande – Ersättningsanspråk 
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Förslag till beslut 
Ordförande – Yrkandet avslås. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 63 Dnr 2025/65-737 
 
Utredning - Femdagarskök 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Att anta inriktningsbeslut för verksamheterna om att planera för övergång från 
nuvarande organisering med sjudagars produktionskök till femdagars 
produktionskök från och med 1 januari 2026. 
 
Ärendebeskrivning 
Måltidsverksamheten har fått i uppdrag att utreda möjligheten att övergå från 
ett sjudagars produktionskök till ett femdagars produktionskök. 
Måltidsverksamheten ser ett stort behov av denna omställning av verksamheten 
utifrån utmaning kopplad till att säkerställa nödvändig bemanning (svårighet 
att rekrytera kockar), vikariebrist samt de höga kostnaderna för att producera 
mat till ett fåtal portioner under helgerna, inklusive personalkostnader. 
 
Övergång till ett femdagarskök skulle innebära lägre kostnader för 
omsorgsverksamheten utifrån minskade portionskostnader, då omställningen 
skulle möjliggöra effektivisering av produktion av mat samt minska 
driftskostnaderna utifrån lägre bemanningsbehov inom köksverksamheten, 
minskade transporter. 
 
Genom att implementera ett femdagars produktionsschema kan vi optimera 
våra resurser och säkerställa en högre kvalitet på våra produkter. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av teknisk chef och kostchef 
Kostchefens tjänsteutlåtande 
 
Förslag till beslut 
Kostchef – Anta inriktningsbeslut för verksamheterna om att planera för 
övergång från nuvarande organisering med sjudagars produktionskök till 
femdagars produktionskök från och med 1 januari 2026. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 64 Dnr 2025/305-042 
 
VA-årsredovisning 2024 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att godkänna VA-årsredovisning avseende 
2024. 
 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten har tillsammans med ekonomienheten upprättat 
bokslut för VA-verksamheten 2024. 
 
Bokslutet visar kortfattat och i sammandrag 2024 års verksamheter samt dess 
resultat. Bokslutet visar även hur väl verksamheten lyckats nå uppställda mål. 
Driftsredovisningen visar ett överskott om 356 000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
Teknisk chefs tjänsteutlåtande 
Förslag VA-årsredovisning 2024 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef – Godkänn VA-årsredovisning avseende 2024. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 65 Dnr 2025/307-346 
 
Revidering av VA-taxans konstruktion samt höjning av 
anläggningsavgift 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att; 
 
-  Uppdatera VA-taxans konstruktion (vilka som är avgiftsskyldiga och hur 

avgifterna fördelas) och taxenivåerna (hur mycket som ska betalas) enligt 
Svenskt Vattens rekommendationer för att uppnå en rättvis och skälig 
fördelning av intäkterna. 

 
- Arbetet med revidering av taxa sker i två steg under 2025 där första steget 

innebär ändringar som gör att Sorsele kommuns VA-taxa närmar sig 
skrivningar enligt Svenskt Vattens rekommendationer för 
anläggningsavgift. 

 
- Höjning av anläggningsavgiften (engångsavgift vid anslutning av fastighet 

till den allmänna VA-anläggningen) med 70 %. 
 
- Steg två lyfts under hösten 2025 gällande brukningsavgifter – 

taxekonstruktion samt förslag till taxenivåer. 
 
Ny VA-taxa ska vara gällande från och med 1 juli 2025. 
 
Ärendebeskrivning 
VA-verksamheten står inför stora utmaningar vad gäller behov av 
investeringar, underhåll, drift och förnyelse. De geografiska 
verksamhetsområdena styr vilka som är avgiftsskyldiga (vilka som har rätt till 
anslutning och vilka som är skyldiga att betala avgifter). 
 
Avgifterna i taxan ska täcka kostnader för drift, underhåll och administration 
för att upprätthålla anläggningarnas funktion utifrån självkostnadsprincipen, att 
kostnad för drift av VA-anläggningarna betalas av de som nyttjar den. 
 
VA-verksamheten i Sorsele har idag väldigt låga VA-taxor i jämförelse med 
andra kommuner och bland de lägsta anläggningsavgifterna i landet. 
 
Verksamheten är idag anpassad enbart efter akuta åtgärder och inte till 
nuvarande krav som innebär ett mer strukturerat drifts- och underhållsarbete. 
Dagens låga anläggningsavgifter överför kostnader till VA-kollektivet vilket 
inte kan anses vara skäligt eller rättvis. 
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Revidering av taxekonstruktionen är en del i verksamhetens ambition att säkra 
en rättvis och skälig fördelning av intäkterna, vilket ses som än mer viktigt då 
kostnaderna för VA ofrånkomligen kommer att öka framgent. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av teknisk chef 
Teknisk chefs tjänsteutlåtande 
Bilaga 1 Förslag till ny VA-taxa från 250701 med markerade ändringar 
Bilaga 2 Förslag till ny VA-taxa från 250701 ändringar inte markerade 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 66 Dnr 2024/318-535 
 
Guvertfjällsleden 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Sorsele kommun undertecknar överenskommelse om samverkan mellan Rans 
sameby och Sorsele kommun – anläggande av skoterled längs renflyttningsled 
Guvertfjället. 
 
Ärendebeskrivning 
Överenskommelsen är en följd av tidigare fattat beslut i kommunstyrelsen 
2024-11-26 § 188 om att teckna avtal med Rans sameby utifrån angivna villkor 
framtagna vid konsultation 2024-10-02, Villkorade förutsättningar Rans 
sameby. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
Teknisk chefs tjänsteutlåtande 
Förslag till överenskommelse om samverkan - anläggande av skoterled längs 
renflyttningsled Guvertfjället 
Kommunstyrelsen 2024-11-26 § 188 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef – Sorsele kommun undertecknar överenskommelse om 
samverkan mellan Rans sameby och Sorsele kommun – anläggande av 
skoterled längs renflyttningsled Guvertfjället. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 67 Dnr 2024/40-302 
 
Cirkulationsplats 363/E45 Sorsele 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att Sorsele kommun tecknar 
medfinansieringsavtal med Trafikverket gällande cirkulationsplats i korsning 
väg E45, väg 363 och Burevägen, Sorsele kommun. 
 
Ärendebeskrivning 
Syftet med avtalet är att reglera respektive parts åtagande och finansiella 
ansvar för åtgärd att bygga cirkulationsplats i korsningen mellan väg E45, väg 
363 och Burevägen i Sorsele kommun. 
 
Fyrvägskorsningen mellan E45, väg 363 och Burevägen är en fyrvägskorsning 
där E45:an är en svängande huvudled, väg 363 har stopplikt och Burevägen har 
väjningsplikt. Korsningens utformning skapar osäkerhet i vilka trafikregler 
som gäller. Korsningen saknar ordnade passager för oskyddade trafikanter. 
Trafiksäkerhetsrisker och svårigheter för svängande trafik uppstår som en följd 
av korsningens utformning. 
 
Den totala kostnaden för planerade åtgärder (cirkulation + gång- och cykelbana 
längs Burevägen med mera) uppgår till 33,2 miljoner kronor i prisnivå 2024–
01. Cirkulationsplatsen har inte kostnadsberäknats separat, men bedömdes 
initialt till cirka 25 miljoner kronor. Senare har totalkostnaden justerats till 27–
30 miljoner kronor, men detta har inte påverkat förhandlingen mellan 
Trafikverket och Sorsele kommun. 
 
Medfinansieringen för Sorsele kommun till den statliga anläggningen beräknas 
uppgå till totalt 810 000 kronor i prisnivå 2024–01. Utifrån preliminär 
bedömning kommer produktion att ske 2027–2028. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
Teknisk chefs tjänsteutlåtande 
Förslag till avtal medfinansiering cirkulationsplats Sorsele 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef – Teckna medfinansieringsavtal med Trafikverket gällande 
cirkulationsplats i korsning väg E45, väg 363och Burevägen, Sorsele kommun. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
Beslutet sänds till: Kommunstyrelsen 
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§ 68 Dnr 2025/176-501 
 
Begäran om underlag för infrastrukturåtgärder, 
länstransportplan 2026–2037 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Sorsele kommun har i inspel via e-post 2025-04-10 lämnat kommentarer i den 
från Region Västerbotten inkomna excelfilen ”Sammanställning åtgärder”. 
Dessa kommentarer tillsammans med vid dagens sammanträde föreslagna 
tillägg innebär att Sorsele kommun lämnar följande yttrande: 
 
• E45 i Blattnicksele: Sorsele kommun ser ett stort behov av målpunkt även 

vid fotbollsplanen då många oskyddade trafikanter färdas till och från 
platsen på 70-väg. 

 
• E45/363 i Sorsele, (Rankbäcksrakan): Sorsele kommun har lämnat in 

behovsblankett/bristanalys samt enkätundersökning från boende och 
trafikanter. Ett område med barnfamiljer där trafikotrygghet upplevs som 
stort problem. 

 
• Inlandsbanan behöver mer medel till upprustning. Inlandsbanan behöver 

nämnas i Länstransportplanen som viktig infrastruktur. 
 

• Anslaget för enskilda vägar behöver ökas. I kommunen finns det stora 
utmaningar gällande det enskilda vägnätet 

 
Ärendebeskrivning 
Region Västerbotten har inkommit med önskemål om förslag på åtgärder för 
genomförande i kommande länsplan för transportinfrastruktur perioden 2026–
2037. 
 
Region Västerbotten har regeringens uppdrag att planera för den regionala 
transportinfrastrukturen. I Region Västerbottens uppdrag som 
länsplaneupprättare ingår att ta fram en regional plan för transportinfrastruktur 
som anger den gemensamma strategiska inriktningen för hur länets 
transportinfrastruktur ska utvecklas under den kommande tolvårsperioden. 
Planen ska bidra till en långsiktigt hållbar utveckling av länets 
transportinfrastruktur. 
 
Länstransportplanen revideras normalt sett var fjärde år för att kunna möta nya 
och förändrade behov utifrån utvecklingen av samhällsstrukturer samt 
färdigställande av objekt. Länstransportplanen tas fram tillsammans med 
främst kommunerna och statliga myndigheter samt i samråd med 
intresseorganisationer genom en remiss av planarbetet. Planen kommer 
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definiera och prioritera de åtgärder som bör utvecklas inom Västerbotten de 
närmaste 12 åren vilket är en pusselbit för att skapa en hållbar regional 
utveckling. 
 
Efter regeringens beslut i juni 2023 om en ny planeringsomgång har arbetet 
påbörjats med att ta fram en ny länstransportplan för perioden 2026–2037. 
Målet är att regionala utvecklingsnämnden ska fastställa länstransportplanen 
före sommaren 2026. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
E-postmeddelande angående inspel om synpunkter från Sorsele kommun 
Inspel länstransportplan Sorsele 2025 sammanställning åtgärder 
E-postmeddelande – Beviljar anstånd 
E-postmeddelande – Begäran om underlag för infrastrukturåtgärder 
Begäran om att inkomma med åtgärder 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Inlandsbanan behöver mer medel till upprustning. Inlandsbanan 
behöver nämnas i Länstransportplanen som viktig infrastruktur.  
 
Kjell Öjeryd (V) – Anslaget för enskilda vägar behöver ökas. I kommunen 
finns det stora utmaningar gällande det enskilda vägnätet. 
 
Ordförande – I kommunens yttrande ingår även de sedan tidigare inskickade 
inspelen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns tre förslag till beslut och finner att 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar enligt samtliga tre förslag. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Region Västerbotten 
Teknisk chef 
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§ 69 Dnr 2025/203-265 
 
Remiss Lycksamyrans naturreservat 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Följande yttrande lämnas till Länsstyrelsen Västerbotten: 
 
Sorsele kommun uppskattar möjligheten att få lämna ett yttrande på remiss om 
förslag till beslut och skötselplan för Lycksamyrans naturreservat.  
 
Skogen är viktig för vår kommun, den är en av grundförutsättningarna för ett 
liv här, både vad gäller arbetstillfällen och rekreation. Därför vill kommunen 
belysa att det är viktigt att befintlig markanvändning i form av till exempel 
renskötsel och älgjakt inte påverkas negativt. Och att en utveckling av området 
fortfarande är möjlig. 
 
Ärendebeskrivning 
Länsstyrelsen Västerbotten har tagit fram ett förslag till beslut och skötselplan 
för naturreservatet Lycksamyran och skickat förslaget till bland annat Sorsele 
kommun på remiss under tiden 19 mars–28 maj 2025. 
 
Lycksamyran ingår sedan 1994 i Myrskyddsplanen för Sverige. Delar av 
Lycksamyran har varit naturreservat sedan 2009. Syftet med naturreservatet är 
att bevara, vårda och återställa värdefulla naturmiljöer i form av områdets stora 
sammanhängande naturliga myrekosystem och till stora delar naturskogsartade 
gran-, tall- och barrblandskogar samt dess sjöar, vattendrag och öppna marker. 
Områdets helhetsvärden med dess förhållandevis opåverkade karaktär, 
ekosystem och biologiska mångfald ska bevaras. 
 
Ett syfte är också att inom ramen för bevarandet av biologisk mångfald och 
värdefulla naturmiljöer tillgodose behovet av områden för friluftslivet. Syftet 
ska uppnås genom att området i huvudsak utvecklas fritt genom naturliga 
processer. För de delar av reservatet som är påverkade av dikning, skogsbruk, 
främmade eller andra skadliga arter eller som är präglade av naturliga 
störningar som brand ska syftet även kunna nås genom att: 
 
• återställa struktur och hydrologi i våtmarker, sjöar, vattendrag och skog 
• naturvårdsbränna de delar av skogsmarken som är präglade av brand 
• utöka livsmiljöer och öka mängden lämpligt substrat för skyddsvärda arter i 

skog 
• skapa en mer varierad beståndsstruktur och främja lövandelen i områdets 

ungskogar och medelålders skogar 
• ta bort för området främmande eller andra skadliga arter 
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Åtgärder ska också kunna genomföras för att underlätta för allmänhetens 
friluftsliv och för att förebygga slitage och påverkan på mark, växt- och djurliv. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av samhällsbyggnadschef 
Samhällbyggnadschefs tjänsteutlåtande 
Förslag till beslut om utökning av Lycksamyrans naturreservat 
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadschef lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Länsstyrelsen Västerbotten 
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§ 70 Dnr 2025/252-265 
 
Reservatsbildning på Fastighetsverkets marker 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Följande yttrande lämnas till Länsstyrelsen Västerbotten: 
 
Sorsele kommun uppskattar möjligheten att få lämna synpunkter på områdenas 
avgränsning och förvaltning. 
 
Sorsele kommun yrkar att få delta i den arbetsgrupp som jobbar med 
framtagandet av nya naturreservat inom Sorsele kommun eftersom naturen är 
viktig för vår kommun, den är en av grundförutsättningarna för ett liv här, både 
vad gäller arbetstillfällen och rekreation. En stor del av kommunens yta är 
redan utpekad som skyddad natur, och vi måste kunna fortsätta leva och verka i 
kommunen. Sorsele kommun vill även belysa att det är viktigt att befintlig 
markanvändning i form av till exempel renskötsel och älgjakt inte påverkas 
negativt. Och att en fortsatt utveckling av områdena är möjlig. Sorsele 
kommun önskar återkoppling i frågan om deltagande i arbetsgrupp. 
 
Två av de utpekade områdena, Jiltjaurberget och Fjällsjönäs/Berglunda ligger 
inom eller i direkt närhet till områden som bolag visat intresse för kopplat till 
vindkraft. 
 
Ärendebeskrivning 
Inom ramen för regeringsuppdraget Skydda värdefulla statliga fjällnaturskogar 
som tilldelades Naturvårdsverket under år 2022 har Länsstyrelsen fått i 
uppdrag att bilda naturreservat på statens mark i det fjällnära området. 
 
Regeringsuppdraget hade sin grund i proposition 2021/22:58, Stärkt äganderätt, 
flexibla skyddsformer och ökade incitament för naturvården i skogen med 
frivillighet som grund, vilken baseras på Skogsutredningen 2020. 
Skogsutredningen föreslog bland annat att staten bör vara en föregångare i 
naturvårdsarbetet och att statliga skogar med höga naturvärden därmed ska ges 
ett formellt skydd. De områden som nu ska bli naturreservat är områden som i 
huvudsak varit undantagna från skogsbruk som frivilliga avsättningar. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av samhällsbyggnadschef 
Samhällsbyggnadschefs tjänsteutlåtande 
E-postmeddelande om beviljat anstånd 
Information om kommande reservatsbildningar och begäran om synpunkter 
Naturreservat Statens Fastighetsverk översikt 
Naturreservat Statens Fastighetsverk Grannäs-Hemfjäll 
Naturreservat Statens Fastighetsverk Arvliden-Fjällsjönäs 
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E-postmeddelande – Reservatsbildning på Fastighetsverkets marker 
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadschef lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
 
Kjell Öjeryd (V) – Till föreslaget yttrande läggs att kommunen önskar 
återkoppling i frågan om deltagande i arbetsgrupp. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut och finner att 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar enligt båda förslagen. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Länsstyrelsen Västerbotten 
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§ 51  
 
Fastställelse av ärendelistan 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Ärende 9 ändrar namn till Remiss – AI-kommissionens Färdplan för Sverige. 
Ärendelistan fastställs därefter enligt följande: 
 
1 Mötets öppnande 
2 Upprop 
3 Val av justerare 
4 Fastställelse av ärendelistan 
5 Meddelanden 
6 Information ordförande och kommunchef 
7 Personalärenden 2025   2025/36 
8 Bredbandsinformation 2025  2025/37 
9 Information om Remiss – AI-kommissionens 


Färdplan för Sverige   2025/157 
10 Plan för beredskapsarbete Sorsele kommun 2025 2025/167 
11 Riktlinjer för ärendehantering – revidering 2025/238 
12 Lokalt antagande av bestämmelser om  


 omställningsstöd, pension och familjeskydd för  
förtroendevalda (OPF-KR 25)  2025/303 


13 Årlig uppföljning av systematiskt  
arbetsmiljöarbete (SAM)   2025/235 


14 Prissättning arrende Hembygdsgården  2025/315 
15 Ersättningsanspråk för tidigare skötsel av  
 bensinstation i Ammarnäs   2023/591 
16 Utredning – Femdagarskök  2025/65 
17 VA-årsredovisning 2024   2025/305 
18 Revidering av VA-taxans konstruktion samt  


höjning av anläggningsavgift  2025/307 
19 Guvertfjällsleden   2024/318 
20 Cirkulationsplats 363/E45 Sorsele  2024/40 
21 Begäran om underlag för infrastrukturåtgärder, 
 länstransportplan 2026–2037  2025/176 
22 Remiss Lycksamyrans naturreservat  2025/203 
23 Reservatsbildning på Fastighetsverkets marker 2025/252 
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§ 52 
 
Meddelanden 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Meddelandena läggs till handlingarna. 
 
Redovisning av meddelanden 
- Samhällsbyggnadsverksamheten – Meddelande om beviljat 


förhandsbesked, Bertejaur 1:42 (Dnr 2025/159-260) 
- Svenska ESF-rådet – Beslut om utbetalning (23-051-S05-E012), beviljar 


99 kronor (Dnr 2023/597-140) 
- Region Västerbotten – Beslut om utbetalning projekt Move up North 


Region 10 för perioden 2024-04-01–2024-06-30 med 365 456 kronor (Dnr 
2023/597-140) 


- Region Västerbotten – Beslut om utbetalning projekt Move up North 
Region 10 för perioden 2024-07-01–2024-09-30 med 411 291 kronor (Dnr 
2023/597-140) 


- Arvidsjaurs kommun – Meddelande om att ny översikts- och tillväxtplan 
för Arvidsjaurs kommun har vunnit laga kraft (Handlingsid 2025.2503) 


- Jan Axelsson (C) – Svar från Naturvårdsverket på fråga om vetorätt mot 
nationalparker (Handlingsid 2025.2462) 


- Region Norrbotten – Beslut om utbetalning projekt Move up North Region 
10 AA för perioden 2024-07-01–2024-09-30 med 103 088 kronor (Dnr 
2023/597-140) 


- Kulturrådet – Beslut om utvecklingsbidrag till musik- och kulturskola, 
Enskilda utvecklingssatsningar, beviljas 143 300 kronor av sökt belopp 
441 316 kronor (Dnr 2025/283-860) 


- Lantmäteriet – Beslut om svenska, pitesamiska och umesamiska ortnamn i 
Arjeplogs, Arvidsjaurs, Malå, Piteå och Sorsele kommuner (Handlingsid 
2025.3300) 


- Länstrafiken Västerbotten – Uppföljning per 2025-03-31(Dnr 2024/406-
510) 


- First Nordic Metals – Arbetsplan för undersökningar inom 
undersökningstillståndet Storjuktan 104 (Dnr 2025/314-436) 


 
 


3







  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  Datum  
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott 2025-05-20   


 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och  Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


§ 53  
 
Information ordförande och kommunchef 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Informationen noteras. 
 
Ordförande informerar bland annat om; 
Kommundialog med Kollektivtrafikmyndigheten och Länstrafiken 
Västerbotten 
Ordförande och kommunsekreteraren deltog och fick information om bland 
annat kortbytesperiod, ny företagsportal och kompetensförsörjning. 
Trafikfrågor angående resandeutveckling och trafikförändringar togs upp. 
 
Youth Up North 
Information gavs om tidigare insatser och det diskuterades hur viktigt det är att 
återkoppling görs till ungdomarna. Vi tittade på vad som kommer att anordnas 
framöver och var vi ligger i processen. 
 
Inlandsbanan 
Deltog på ägarresa/ägarsamråd för Inlandsbanan AB. Starten var i Östersund, 
och vi åkte med ett av de nya tågen. Under resan diskuterades upprustning, 
föredrag om bland annat försvarets behov, skogsföretagens transporter och 
behov, framtida kollektivtrafik på banan med mera. Ett stopp skedde på 
hemmaplan i Sorsele där utvecklingschef Erika Hjukström hälsade alla 
välkomna och Hook & Cup bjöd på kaffe, vilket var mycket uppskattat. 
 
Svar på medborgarförslag Förstudie Nationalpark 
Kommunen har skickat ut en konsultationsförfrågan till berörda samebyar och 
har fått svar att de vill bli konsulterade. Eftersom den sista konsultationen 
kommer att ske i juni så kommer inte ärendet upp på kommunstyrelsens juni-
sammanträde utan det dröjer till kommunstyrelsens sammanträde i september. 
 
Ställföreträdande kommunchef informerar bland annat om;  
- Konsultation samebyar angående förstudie om nationalpark hålls denna och 


kommande vecka. 
- Ett nytt projekt har initierats från statligt håll, Kapacitetsprojekt i Region 10, 


där regeringen har skjutit till 1,5 miljoner till Region 10 för att utreda enligt 
följande; 


”Kapacitetsanalyser föreslås i SOU 2024:6 Steg mot stärkt kapacitet 
(kommunperspektivutredningen). Utredningen beskriver kommunal kapacitet 
(sidan 11): 
En kommuns kapacitet handlar om dess förmåga att utföra sitt uppdrag 
gentemot medborgarna och att möta de utmaningar som samhällsutvecklingen 
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innebär. Kommunperspektivutredningen fokuserar på tre typer av kapacitet: 
driftskapacitet, utvecklingskapacitet och politisk styrningskapacitet. 
Driftskapacitet handlar om att kommunen behöver ha förmåga att sköta det 
dagliga uppdraget. Kommunen behöver också ha utvecklingskapacitet, det vill 
säga förmåga till utveckling och förnyelse av kommunernas verksamhet och av 
kommunen som geografiskt område. En kommun behöver dessutom ha politisk 
styrningskapacitet vilket innebär ett tydligt politiskt ledarskap, en effektiv 
styrning och en väl fungerande organisation. Analyserna ska både titta på de 
enskilda kommunerna och hur vår samverkan påverkar kapaciteten.” 
 
En grov plan är framtagen. Projektet pågår i ett år, slutredovisning i juni 2026. 
Externa resurser som kan stötta i arbetet håller på att upphandlas i form av 
tjänster, utöver de tjänster på 10 % respektive 25 % som redan finns. Det har 
skapats en tillfällig styrgrupp för att få i gång arbetet. Det finns ett förslag om 
att kommuncheferna i Region10 utses till permanent styrgrupp. 
 
- Fortsatt planering inför start av eventuell kundtjänst. Arjeplog är en 


förebild i arbetet. 
- Kostchefer i Region 10 har konferens i Sorsele lunch till lunch under 


onsdag–torsdag denna vecka. 
- Lönesamverkan inom Region 10 fortsätter, Arjeplog har ledartröjan. 
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§ 54 Dnr 2025/36-029 
 
Personalärenden 2025 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Ställföreträdande kommunchef informerar bland annat om; 
 
- Löneöversyn pågår, och ambitionen är att ny lön betalas ut i juni för alla 
- Lärarnas avtal nyligen klart 
- Semesterplanering är klar 
- Kommer inom kort att utvärdera avtalssamverkan med Arvidsjaurs kommun 


Beslutsunderlag 
Muntlig information av ställföreträdande kommunchef 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
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§ 55 Dnr 2025/37-534 
 
Bredbandsinformation 2025 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
IT-chef informerade bland annat om; 
 
I slutet av april kom beslut om godkänd slutredovisning från Länsstyrelsen för 
projektet Bredband längs väg 363. 
 
Information gavs kring pågående externt finansierade projekt och deras status, 
främst kopplat till samförläggningar med Vattenfall. 
 
Stadsnäten i Västerbotten jobbar tillsammans med AC-Net för att förenkla och 
synliggöra anslutningspunkter i Västerbotten. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av IT-chef 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
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§ 56 Dnr 2025/157-534 
 
Remiss – AI-kommissionens Färdplan för Sverige 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Sorsele kommun lämnar följande yttrande: 
 
Sorsele kommun ser positivt på AI-kommissionens färdplan för Sverige med 
avsikten att öka förmågan för offentlig sektor att implementera och använda 
AI-lösningar. Sorsele kommun tillstyrker utredningens samtliga förslag. 
 
Som en mindre kommun med begränsade resurser står vi inför betydande 
utmaningar till följd av en minskande befolkning och en åldrande demografi. 
För att även fortsättningsvis kunna säkerställa välfärden i vår kommun krävs 
det att vi anpassar våra arbetssätt och metoder i samverkan med den 
teknologiska utvecklingen. 
 
Gemensamma initiativ, såsom de som presenteras i AI-kommissionens 
Färdplan för Sverige, är högst nödvändiga för att möjliggöra denna 
omställning. Trots gemensamma inriktningar och konkreta initiativ kvarstår 
dock utmaningen att säkerställa tillräcklig kapacitet och resurser för att kunna 
ta emot och integrera dessa insatser i den kommunala verksamheten. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun är en av de utsedda remissinstanserna för remissen AI-
kommissionens Färdplan för Sverige. 
 
AI är en teknologi med potential att revolutionera hur den offentliga sektorn 
fungerar och levererar tjänster. För att implementera AI-lösningar krävs ett 
robust ekosystem som inkluderar el, telekom, beräkningskraft, högkvalitativa 
data, säkerhet, tillgång till AI-resurser och plattformar, kompetensutveckling, 
innovation samt starkt ledarskap. 
 
Om offentlig sektor saknar vissa komponenter, kan det få konsekvenser för 
effektiviteten. Till exempel kommer det att vara svårt att implementera 
effektiva AI-lösningar utan tillgång till beräkningskapacitet. AI-kommissionen 
belyser att den som ansvarar för en samhällsviktig verksamhet måste ta hänsyn 
till påverkan på Sveriges digitala suveränitet vid AI-utveckling. I det ljuset är 
förslag om AI-verkstaden ett positivt initiativ. Tillgång till beräkningskraft och 
en nationell molninfrastruktur skulle kunna underlätta för offentlig sektor. I ett 
osäkert världsläge finns det risker med att en kommun förlitar sig enbart på 
stora kommersiella techbolag för att möjliggöra AI-tjänster i driftsatta 
lösningar, vilket Sorsele kommun förutsätter att en eventuell AI-verkstad inte 
heller skulle göra. 
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AI-kommissionens förslag om en stödfunktion, så kallad insatsstyrka med 
koppling till AI-verkstaden skulle kunna korta implementationstider och 
kompetensutveckla verksamheten. Samtidigt är det av vikt att en sådan 
centraliserad ”AI-task-force” inte minskar det lokala självbestämmandet och 
kommunernas möjlighet att påverka AI-implementeringen utifrån sina unika 
behov och förutsättningar. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av IT-chef 
IT-chefens tjänsteutlåtande 
Förslag till yttrande 
Remissmissiv – Remittering av betänkandet AI-kommissionens Färdplan för 
Sverige (SOU 2025:12) 
 
Förslag till beslut 
IT-chef lämnar i tjänsteutlåtande och förslag till yttrande ett förslag till 
remissvar. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Finansdepartementet 
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§ 57 Dnr 2025/167-016 
 
Plan för beredskapsarbete Sorsele kommun 2025 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Uppföljningen av beredskapsarbetet noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Beredskapssamordnare informerar bland annat om; 
 
Beredskapssamordnare tillika säkerhetsskyddschef informerar kort om status 
gällande överklagan av sanktionsavgift kopplat till tillsyn 
säkerhetsskyddslagen. Mål i kammarrätten Stockholm har ännu inte avgjorts. 
Kommunen håller tät kontakt med advokatbyrån Kahn Pedersen i Stockholm. 
Kompletterande yttrande insänt förra veckan med anledning av ny vägledning 
från Militära underrättelse- och säkerhetstjänsten, MUST, gällande vad som 
utgör säkerhetskänslig verksamhet. Stort intresse för ärendet runt om i landet 
men det är oklart när vi kan vänta oss ett avgörande, hoppas på innan 
semestern. 
 
En presentation gavs om kommunens krisledningsorganisation tillika 
krigsorganisation samt utbildningsplan för hösten 2025. 
 
En diskussion följde angående framtida behov av en utbildning för allmänna 
utskottet som även utgör krisledningsnämnd. Ett förslag är att vänta till 
allmänna utskottets sammanträde i augusti. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av beredskapssamordnare 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Uppföljningen av beredskapsarbetet noteras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
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§ 58 Dnr 2025/238-003 
 
Riktlinjer för ärendehantering - revidering 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Anta förslag till revidering av riktlinjer för ärendehantering. 
 
Ärendebeskrivning 
Dokumentet "Riktlinjer för ärendehantering" beskriver de administrativa 
processerna och rollerna inom kommunens ärendehantering. Det täcker allt 
från initiering och beredning av ärenden till beslut, expediering och arkivering. 
Riktlinjerna syftar till att säkerställa en effektiv och rättssäker hantering av 
ärenden, där opartiskhet och offentlighetsprincipen är centrala. Dokumentet 
innehåller detaljerade instruktioner för olika steg i ärendehanteringen, inklusive 
delegeringsbeslut, protokollföring och överklagandeprocesser. 
 
Syftet med dokumentet är att standardisera ärendehanteringen: Ge tydliga 
riktlinjer för hur ärenden ska hanteras inom kommunen för att säkerställa 
enhetlighet och kvalitet. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av ställföreträdande kommunchef 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 
Förslag till reviderade riktlinjer för ärendehantering 
 
Förslag till beslut 
Kommunsekreterare – Anta förslag till revidering av riktlinjer för 
ärendehantering. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 59 Dnr 2025/303-024 
 
Lokalt antagande av bestämmelser om omställningsstöd, 
pension och familjeskydd för förtroendevalda (OPF-KR 25) 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Föreslå kommunfullmäktige att anta de reviderade bestämmelserna om 
omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF-KR 25) från och med 
2025-01-01, i enlighet med Sveriges Kommuner och Regioners (SKR:s) beslut. 
 
Ärendebeskrivning 
SKR har genom åren presenterat förslag på standardregelverk för 
förtroendevaldas pensioner för lokalt antagande. Regelverket benämns sedan 
2014 för OPF – förslag till bestämmelser om omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda. För att äga giltighet krävs ett lokalt antagande av 
bestämmelserna. Kommunfullmäktige antog 2015 pensionsavtalet OPF-KL, 
som senare kom att benämnas som OPF-KL 14. 
 
Den 18 oktober 2024 har SKR:s styrelse antagit förslag om reviderade 
bestämmelser om omställningsstöd och pension för förtroendevalda och 
benämnt avtalet till OPF-KR 25. Ändelsen KR 25 signalerar en koppling till 
nuvarande tjänstepensionsavtal AKAP-KR och året 2025. 
 
SKR konstaterar att utifrån kommunallagen (2017:725) så ska de 
förtroendevalda ges skälig ersättning i nivå med de villkor som gäller för 
anställda inom kommuner och regioner, och föreslår därför en höjning av 
pensionsavgifterna i avtalet OPF-KR 25 till samma nivåer som i 
tjänstepensionsavtalet AKAP-KR, vilket innebär: 
 
För inkomster upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp fastställs 
pensionsavgiften till 6 % (tidigare 4,5 %), och 31,5 % (tidigare 30 %) för 
inkomstdelar som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp. Inkomstbasbeloppet för år 
2025 är fastställt till 80 600 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av HR-handläggare 
HR-handläggarens tjänsteutlåtande 
Meddelande från SKR:s styrelse nr 11/2024 
Kommunfullmäktige 2015-05-25 § 23 
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Förslag till beslut 
HR-handläggare – Föreslå kommunfullmäktige att anta de reviderade 
bestämmelserna om omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF-
KR 25) från och med 2025-01-01, i enlighet med Sveriges Kommuner och 
Regioners (SKR:s) beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 60 Dnr 2025/235-026 
 
Årlig uppföljning av systematiskt arbetsmiljöarbete (SAM) 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Sammanfattningen av systematiskt arbetsmiljöarbete 2024 godkänns. 
 
Ärendebeskrivning 
Sammanställning av årlig sammanfattning av systematiskt arbetsmiljöarbete i 
Sorsele kommun år 2024 redovisas för kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av HR-handläggare 
Årlig sammanfattning av systematiskt arbetsmiljöarbete 2024 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Sammanfattningen av systematiskt arbetsmiljöarbete 2024 
godkänns. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 61 Dnr 2025/315-806 
 
Prissättning arrende Hembygdsgården 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att anta föreslagen prissättning för arrende 
av Hembygdsgården enligt följande 
 
- Fast belopp 60 000 kronor per år tills vidare. 


 
Ärendebeskrivning 
I kommunfullmäktige 2023-11-06 § 129 beslutades följande taxa: 
- År 1 (våren 2024 till våren 2025), 35 000 kronor 
- År 2, 70 000 kronor 
- År 3, 100 000 kronor 
 
Därefter årlig indexuppräkning. 
 
Nuvarande hyresgäst har lyft svårigheter att klara befintlig hyresnivå utifrån 
den verksamhet som bedrivs i lokalen och om hyresnivåerna kvarstår avser de 
att säga upp avtalet. 
 
Sorsele kommun har haft hyreskontrakt med olika arrendatorer vid 
hembygdsgården men företagen har inte blivit långsiktiga i fastigheten utan 
företag har sagt upp avtalet efter cirka två säsonger. Det har varje gång en 
hyresgäst avslutat sitt avtal varit svårt att hitta nya arrendatorer med intresse att 
bedriva verksamhet året runt. De flesta arrendatorer har utifrån ekonomiska 
skäl valt att förlägga majoriteten av verksamheten under sommarhalvåret då 
kundunderlaget är större. Tidigare hyreskontrakt visar tidigare hyresnivåer 
enligt följande: 
 
2016-07–2016-09 – Hyra tre månader 17 499kronor 
2016-11–2017-10 – Årshyra 69 996 kronor 
2018-06–2018-09 – Hyra 69 996 kronor (enligt hyreskontrakt, oklart om det är 
korrekt) 
2019-04–2020-03 – Årshyra 81 996 kronor 
 
Hembygdsgården och flertalet byggnader intill (Camparen 1) ligger i 
lokalbanken och år 2025 låg internhyran på 154 000 kronor (Paviljongen, 
Bagarstugan och discologen är inte inräknade då de hyrs av 
utvecklingsverksamheten). I den hyran inkluderas ström, uppvärmning, 
försäkring, sandning, gräsklippning, snöröjning. 
 
Det har inte funnits behov att äska mer medel till budgeten för att klara detta 
underskott på fastigheten då pengarna funnits eftersom lokalen saknade 
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hyresgäst i samband med internhyran infördes. I dagsläget är budgeten 
placerad i lokalbanken. Högre hyresintäkter innebär lägre kostnader för 
lokalbanken. 
 
Teknisk chef lyfter tillsammans med fastighetschef vikten av att som kommun 
inte gynna enskild näringsidkare då detta bryter mot likställighetsprincipen. 
Möjlighet finns däremot att sänka hyresnivå under förutsättning att hyresgäst i 
stället åtar sig kostnader och ansvar (vaktmästeri och snöskottning). Utifrån 
detta resonemang anser teknisk chef tillsammans med fastighetschef att 60 000 
kronor är en rimlig hyresnivå. 
 
Vid det alternativet motsvarar hyresnivån faktiska kostnader förutsatt att 
hyresgästen bekostar/utför vissa delar själva. Det innebär att företaget själva 
bekostar snöskottning och sandning inom Hembygdsgårdens område samt 
sköter vaktmästeri-arbete själva men utifrån insats i dialog med 
fastighetsenheten. I övrigt finns samverkansavtal som reglerar ersättning för att 
sköta om uthyrningen av Paviljongen, Ladugården och Bagarstugan. Under år 
2024 var hyresintäkter för dessa fastigheter cirka 15 000 kronor. 
 
Utvecklingschef lämnar i sitt tjänsteutlåtande tre alternativ till beslut: 
 
- Fast belopp 60 000 kronor per år tills vidare. 
- Utgå från tidigare av kommunfullmäktige 2023-11-06 § 129 beslutad taxa 


med årlig taxehöjning till och med 31maj 2027 och därefter årlig 
indexuppräkning. 


- Endast hyra ut Hembygdsgården under sommarmånaderna. Väljs detta 
skapas i så fall nytt ärende för beslut om hyresnivå. 


 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av utvecklingschef 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 
Kommunfullmäktige 2023-11-06 § 129 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Anta alternativet med fast belopp 60 000 kronor per år tills 
vidare. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 62 Dnr 2023/591-055 
 
Ersättningsanspråk för tidigare skötsel av bensinstation i 
Ammarnäs 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Yrkandet om ersättning avslås. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun har fått in ersättningsanspråk för utförda tjänster på 
bensinstationen i Ammarnäs under perioden 1 februari 2006 fram till 1 januari 
2012. Under denna period var det Sorsele kommun som ägde bensinstationen. 
 
Ersättningsanspråket avser tjänster som ska ha utförts under den nämnda 
perioden vad gäller tillsyn, skötsel av anläggning med mera. 
Ersättningsanspråket (som inkom till teknisk chef i november 2023) är en 
beräkning/ett snitt av hur arbetet ska ha fördelats under perioden. I 
ersättningsanspråket anges ersättning för bilkostnad till cirka 58 000 kronor för 
perioden samt ersättning för arbetstid till 402 045 kronor plus sociala kostnader 
(se underlag bilaga 1). 
 
Ersättningsanspråket har därefter korrigerats till 49 932 kronor för bilkostnad 
samt 344 610 kronor för arbetstid plus sociala kostnader (se bilaga 5.) Inga 
underlag i form av avtal, verifikat eller annan dokumentation har kunnat 
uppbringas som styrker ersättningsanspråket. 
 
Kommunstyrelsen har 2025-04-15 beslutat att avslå yrkandet om ersättning. 
Efter att ha delgetts beslutet har den sökande i ett e-postmeddelande motsatt sig 
beslutet, och Förvaltningsrätten har därefter gett rådet att kommunen först 
omprövar sitt beslut. 
 
Beslutsunderlag 
E-postmeddelande – Motsätter sig beslutet 
Kommunstyrelsen 2025-04-15 § 48 
Allmänna utskottet 2025-04-01 § 41 
Teknisk chefs tjänsteutlåtande 
Bilaga 1 Ersättningsanspråk 
Bilaga 2 Stationsansvariga 
Bilaga 3 Utkast till skötselavtal automatanläggning 
Kommunicering inför beslut 
Bilaga 4 Återkoppling på kommunicering inför beslut 
Bilaga 5 Korrigering av ersättningsanspråk 
E-postmeddelande – Ersättningsanspråk 
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Förslag till beslut 
Ordförande – Yrkandet avslås. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 63 Dnr 2025/65-737 
 
Utredning - Femdagarskök 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Att anta inriktningsbeslut för verksamheterna om att planera för övergång från 
nuvarande organisering med sjudagars produktionskök till femdagars 
produktionskök från och med 1 januari 2026. 
 
Ärendebeskrivning 
Måltidsverksamheten har fått i uppdrag att utreda möjligheten att övergå från 
ett sjudagars produktionskök till ett femdagars produktionskök. 
Måltidsverksamheten ser ett stort behov av denna omställning av verksamheten 
utifrån utmaning kopplad till att säkerställa nödvändig bemanning (svårighet 
att rekrytera kockar), vikariebrist samt de höga kostnaderna för att producera 
mat till ett fåtal portioner under helgerna, inklusive personalkostnader. 
 
Övergång till ett femdagarskök skulle innebära lägre kostnader för 
omsorgsverksamheten utifrån minskade portionskostnader, då omställningen 
skulle möjliggöra effektivisering av produktion av mat samt minska 
driftskostnaderna utifrån lägre bemanningsbehov inom köksverksamheten, 
minskade transporter. 
 
Genom att implementera ett femdagars produktionsschema kan vi optimera 
våra resurser och säkerställa en högre kvalitet på våra produkter. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av teknisk chef och kostchef 
Kostchefens tjänsteutlåtande 
 
Förslag till beslut 
Kostchef – Anta inriktningsbeslut för verksamheterna om att planera för 
övergång från nuvarande organisering med sjudagars produktionskök till 
femdagars produktionskök från och med 1 januari 2026. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 64 Dnr 2025/305-042 
 
VA-årsredovisning 2024 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att godkänna VA-årsredovisning avseende 
2024. 
 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten har tillsammans med ekonomienheten upprättat 
bokslut för VA-verksamheten 2024. 
 
Bokslutet visar kortfattat och i sammandrag 2024 års verksamheter samt dess 
resultat. Bokslutet visar även hur väl verksamheten lyckats nå uppställda mål. 
Driftsredovisningen visar ett överskott om 356 000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
Teknisk chefs tjänsteutlåtande 
Förslag VA-årsredovisning 2024 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef – Godkänn VA-årsredovisning avseende 2024. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
 


 


20







  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  Datum  
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott 2025-05-20   


 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och  Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


§ 65 Dnr 2025/307-346 
 
Revidering av VA-taxans konstruktion samt höjning av 
anläggningsavgift 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att; 
 
-  Uppdatera VA-taxans konstruktion (vilka som är avgiftsskyldiga och hur 


avgifterna fördelas) och taxenivåerna (hur mycket som ska betalas) enligt 
Svenskt Vattens rekommendationer för att uppnå en rättvis och skälig 
fördelning av intäkterna. 


 
- Arbetet med revidering av taxa sker i två steg under 2025 där första steget 


innebär ändringar som gör att Sorsele kommuns VA-taxa närmar sig 
skrivningar enligt Svenskt Vattens rekommendationer för 
anläggningsavgift. 


 
- Höjning av anläggningsavgiften (engångsavgift vid anslutning av fastighet 


till den allmänna VA-anläggningen) med 70 %. 
 
- Steg två lyfts under hösten 2025 gällande brukningsavgifter – 


taxekonstruktion samt förslag till taxenivåer. 
 
Ny VA-taxa ska vara gällande från och med 1 juli 2025. 
 
Ärendebeskrivning 
VA-verksamheten står inför stora utmaningar vad gäller behov av 
investeringar, underhåll, drift och förnyelse. De geografiska 
verksamhetsområdena styr vilka som är avgiftsskyldiga (vilka som har rätt till 
anslutning och vilka som är skyldiga att betala avgifter). 
 
Avgifterna i taxan ska täcka kostnader för drift, underhåll och administration 
för att upprätthålla anläggningarnas funktion utifrån självkostnadsprincipen, att 
kostnad för drift av VA-anläggningarna betalas av de som nyttjar den. 
 
VA-verksamheten i Sorsele har idag väldigt låga VA-taxor i jämförelse med 
andra kommuner och bland de lägsta anläggningsavgifterna i landet. 
 
Verksamheten är idag anpassad enbart efter akuta åtgärder och inte till 
nuvarande krav som innebär ett mer strukturerat drifts- och underhållsarbete. 
Dagens låga anläggningsavgifter överför kostnader till VA-kollektivet vilket 
inte kan anses vara skäligt eller rättvis. 
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Revidering av taxekonstruktionen är en del i verksamhetens ambition att säkra 
en rättvis och skälig fördelning av intäkterna, vilket ses som än mer viktigt då 
kostnaderna för VA ofrånkomligen kommer att öka framgent. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av teknisk chef 
Teknisk chefs tjänsteutlåtande 
Bilaga 1 Förslag till ny VA-taxa från 250701 med markerade ändringar 
Bilaga 2 Förslag till ny VA-taxa från 250701 ändringar inte markerade 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 


22







  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  Datum  
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott 2025-05-20   


 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och  Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


§ 66 Dnr 2024/318-535 
 
Guvertfjällsleden 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Sorsele kommun undertecknar överenskommelse om samverkan mellan Rans 
sameby och Sorsele kommun – anläggande av skoterled längs renflyttningsled 
Guvertfjället. 
 
Ärendebeskrivning 
Överenskommelsen är en följd av tidigare fattat beslut i kommunstyrelsen 
2024-11-26 § 188 om att teckna avtal med Rans sameby utifrån angivna villkor 
framtagna vid konsultation 2024-10-02, Villkorade förutsättningar Rans 
sameby. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
Teknisk chefs tjänsteutlåtande 
Förslag till överenskommelse om samverkan - anläggande av skoterled längs 
renflyttningsled Guvertfjället 
Kommunstyrelsen 2024-11-26 § 188 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef – Sorsele kommun undertecknar överenskommelse om 
samverkan mellan Rans sameby och Sorsele kommun – anläggande av 
skoterled längs renflyttningsled Guvertfjället. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 67 Dnr 2024/40-302 
 
Cirkulationsplats 363/E45 Sorsele 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att Sorsele kommun tecknar 
medfinansieringsavtal med Trafikverket gällande cirkulationsplats i korsning 
väg E45, väg 363 och Burevägen, Sorsele kommun. 
 
Ärendebeskrivning 
Syftet med avtalet är att reglera respektive parts åtagande och finansiella 
ansvar för åtgärd att bygga cirkulationsplats i korsningen mellan väg E45, väg 
363 och Burevägen i Sorsele kommun. 
 
Fyrvägskorsningen mellan E45, väg 363 och Burevägen är en fyrvägskorsning 
där E45:an är en svängande huvudled, väg 363 har stopplikt och Burevägen har 
väjningsplikt. Korsningens utformning skapar osäkerhet i vilka trafikregler 
som gäller. Korsningen saknar ordnade passager för oskyddade trafikanter. 
Trafiksäkerhetsrisker och svårigheter för svängande trafik uppstår som en följd 
av korsningens utformning. 
 
Den totala kostnaden för planerade åtgärder (cirkulation + gång- och cykelbana 
längs Burevägen med mera) uppgår till 33,2 miljoner kronor i prisnivå 2024–
01. Cirkulationsplatsen har inte kostnadsberäknats separat, men bedömdes 
initialt till cirka 25 miljoner kronor. Senare har totalkostnaden justerats till 27–
30 miljoner kronor, men detta har inte påverkat förhandlingen mellan 
Trafikverket och Sorsele kommun. 
 
Medfinansieringen för Sorsele kommun till den statliga anläggningen beräknas 
uppgå till totalt 810 000 kronor i prisnivå 2024–01. Utifrån preliminär 
bedömning kommer produktion att ske 2027–2028. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
Teknisk chefs tjänsteutlåtande 
Förslag till avtal medfinansiering cirkulationsplats Sorsele 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef – Teckna medfinansieringsavtal med Trafikverket gällande 
cirkulationsplats i korsning väg E45, väg 363och Burevägen, Sorsele kommun. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
Beslutet sänds till: Kommunstyrelsen 
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§ 68 Dnr 2025/176-501 
 
Begäran om underlag för infrastrukturåtgärder, 
länstransportplan 2026–2037 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Sorsele kommun har i inspel via e-post 2025-04-10 lämnat kommentarer i den 
från Region Västerbotten inkomna excelfilen ”Sammanställning åtgärder”. 
Dessa kommentarer tillsammans med vid dagens sammanträde föreslagna 
tillägg innebär att Sorsele kommun lämnar följande yttrande: 
 
• E45 i Blattnicksele: Sorsele kommun ser ett stort behov av målpunkt även 


vid fotbollsplanen då många oskyddade trafikanter färdas till och från 
platsen på 70-väg. 


 
• E45/363 i Sorsele, (Rankbäcksrakan): Sorsele kommun har lämnat in 


behovsblankett/bristanalys samt enkätundersökning från boende och 
trafikanter. Ett område med barnfamiljer där trafikotrygghet upplevs som 
stort problem. 


 
• Inlandsbanan behöver mer medel till upprustning. Inlandsbanan behöver 


nämnas i Länstransportplanen som viktig infrastruktur. 
 


• Anslaget för enskilda vägar behöver ökas. I kommunen finns det stora 
utmaningar gällande det enskilda vägnätet 


 
Ärendebeskrivning 
Region Västerbotten har inkommit med önskemål om förslag på åtgärder för 
genomförande i kommande länsplan för transportinfrastruktur perioden 2026–
2037. 
 
Region Västerbotten har regeringens uppdrag att planera för den regionala 
transportinfrastrukturen. I Region Västerbottens uppdrag som 
länsplaneupprättare ingår att ta fram en regional plan för transportinfrastruktur 
som anger den gemensamma strategiska inriktningen för hur länets 
transportinfrastruktur ska utvecklas under den kommande tolvårsperioden. 
Planen ska bidra till en långsiktigt hållbar utveckling av länets 
transportinfrastruktur. 
 
Länstransportplanen revideras normalt sett var fjärde år för att kunna möta nya 
och förändrade behov utifrån utvecklingen av samhällsstrukturer samt 
färdigställande av objekt. Länstransportplanen tas fram tillsammans med 
främst kommunerna och statliga myndigheter samt i samråd med 
intresseorganisationer genom en remiss av planarbetet. Planen kommer 
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definiera och prioritera de åtgärder som bör utvecklas inom Västerbotten de 
närmaste 12 åren vilket är en pusselbit för att skapa en hållbar regional 
utveckling. 
 
Efter regeringens beslut i juni 2023 om en ny planeringsomgång har arbetet 
påbörjats med att ta fram en ny länstransportplan för perioden 2026–2037. 
Målet är att regionala utvecklingsnämnden ska fastställa länstransportplanen 
före sommaren 2026. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
E-postmeddelande angående inspel om synpunkter från Sorsele kommun 
Inspel länstransportplan Sorsele 2025 sammanställning åtgärder 
E-postmeddelande – Beviljar anstånd 
E-postmeddelande – Begäran om underlag för infrastrukturåtgärder 
Begäran om att inkomma med åtgärder 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Inlandsbanan behöver mer medel till upprustning. Inlandsbanan 
behöver nämnas i Länstransportplanen som viktig infrastruktur.  
 
Kjell Öjeryd (V) – Anslaget för enskilda vägar behöver ökas. I kommunen 
finns det stora utmaningar gällande det enskilda vägnätet. 
 
Ordförande – I kommunens yttrande ingår även de sedan tidigare inskickade 
inspelen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns tre förslag till beslut och finner att 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar enligt samtliga tre förslag. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Region Västerbotten 
Teknisk chef 
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§ 69 Dnr 2025/203-265 
 
Remiss Lycksamyrans naturreservat 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Följande yttrande lämnas till Länsstyrelsen Västerbotten: 
 
Sorsele kommun uppskattar möjligheten att få lämna ett yttrande på remiss om 
förslag till beslut och skötselplan för Lycksamyrans naturreservat.  
 
Skogen är viktig för vår kommun, den är en av grundförutsättningarna för ett 
liv här, både vad gäller arbetstillfällen och rekreation. Därför vill kommunen 
belysa att det är viktigt att befintlig markanvändning i form av till exempel 
renskötsel och älgjakt inte påverkas negativt. Och att en utveckling av området 
fortfarande är möjlig. 
 
Ärendebeskrivning 
Länsstyrelsen Västerbotten har tagit fram ett förslag till beslut och skötselplan 
för naturreservatet Lycksamyran och skickat förslaget till bland annat Sorsele 
kommun på remiss under tiden 19 mars–28 maj 2025. 
 
Lycksamyran ingår sedan 1994 i Myrskyddsplanen för Sverige. Delar av 
Lycksamyran har varit naturreservat sedan 2009. Syftet med naturreservatet är 
att bevara, vårda och återställa värdefulla naturmiljöer i form av områdets stora 
sammanhängande naturliga myrekosystem och till stora delar naturskogsartade 
gran-, tall- och barrblandskogar samt dess sjöar, vattendrag och öppna marker. 
Områdets helhetsvärden med dess förhållandevis opåverkade karaktär, 
ekosystem och biologiska mångfald ska bevaras. 
 
Ett syfte är också att inom ramen för bevarandet av biologisk mångfald och 
värdefulla naturmiljöer tillgodose behovet av områden för friluftslivet. Syftet 
ska uppnås genom att området i huvudsak utvecklas fritt genom naturliga 
processer. För de delar av reservatet som är påverkade av dikning, skogsbruk, 
främmade eller andra skadliga arter eller som är präglade av naturliga 
störningar som brand ska syftet även kunna nås genom att: 
 
• återställa struktur och hydrologi i våtmarker, sjöar, vattendrag och skog 
• naturvårdsbränna de delar av skogsmarken som är präglade av brand 
• utöka livsmiljöer och öka mängden lämpligt substrat för skyddsvärda arter i 


skog 
• skapa en mer varierad beståndsstruktur och främja lövandelen i områdets 


ungskogar och medelålders skogar 
• ta bort för området främmande eller andra skadliga arter 
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Åtgärder ska också kunna genomföras för att underlätta för allmänhetens 
friluftsliv och för att förebygga slitage och påverkan på mark, växt- och djurliv. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av samhällsbyggnadschef 
Samhällbyggnadschefs tjänsteutlåtande 
Förslag till beslut om utökning av Lycksamyrans naturreservat 
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadschef lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir beslutet från 
Kommunstyrelsens allmänna utskott. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Länsstyrelsen Västerbotten 
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§ 70 Dnr 2025/252-265 
 
Reservatsbildning på Fastighetsverkets marker 
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar 
Följande yttrande lämnas till Länsstyrelsen Västerbotten: 
 
Sorsele kommun uppskattar möjligheten att få lämna synpunkter på områdenas 
avgränsning och förvaltning. 
 
Sorsele kommun yrkar att få delta i den arbetsgrupp som jobbar med 
framtagandet av nya naturreservat inom Sorsele kommun eftersom naturen är 
viktig för vår kommun, den är en av grundförutsättningarna för ett liv här, både 
vad gäller arbetstillfällen och rekreation. En stor del av kommunens yta är 
redan utpekad som skyddad natur, och vi måste kunna fortsätta leva och verka i 
kommunen. Sorsele kommun vill även belysa att det är viktigt att befintlig 
markanvändning i form av till exempel renskötsel och älgjakt inte påverkas 
negativt. Och att en fortsatt utveckling av områdena är möjlig. Sorsele 
kommun önskar återkoppling i frågan om deltagande i arbetsgrupp. 
 
Två av de utpekade områdena, Jiltjaurberget och Fjällsjönäs/Berglunda ligger 
inom eller i direkt närhet till områden som bolag visat intresse för kopplat till 
vindkraft. 
 
Ärendebeskrivning 
Inom ramen för regeringsuppdraget Skydda värdefulla statliga fjällnaturskogar 
som tilldelades Naturvårdsverket under år 2022 har Länsstyrelsen fått i 
uppdrag att bilda naturreservat på statens mark i det fjällnära området. 
 
Regeringsuppdraget hade sin grund i proposition 2021/22:58, Stärkt äganderätt, 
flexibla skyddsformer och ökade incitament för naturvården i skogen med 
frivillighet som grund, vilken baseras på Skogsutredningen 2020. 
Skogsutredningen föreslog bland annat att staten bör vara en föregångare i 
naturvårdsarbetet och att statliga skogar med höga naturvärden därmed ska ges 
ett formellt skydd. De områden som nu ska bli naturreservat är områden som i 
huvudsak varit undantagna från skogsbruk som frivilliga avsättningar. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av samhällsbyggnadschef 
Samhällsbyggnadschefs tjänsteutlåtande 
E-postmeddelande om beviljat anstånd 
Information om kommande reservatsbildningar och begäran om synpunkter 
Naturreservat Statens Fastighetsverk översikt 
Naturreservat Statens Fastighetsverk Grannäs-Hemfjäll 
Naturreservat Statens Fastighetsverk Arvliden-Fjällsjönäs 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  Datum  
 
Kommunstyrelsens allmänna utskott 2025-05-20   


 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och  Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


E-postmeddelande – Reservatsbildning på Fastighetsverkets marker 
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadschef lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
 
Kjell Öjeryd (V) – Till föreslaget yttrande läggs att kommunen önskar 
återkoppling i frågan om deltagande i arbetsgrupp. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut och finner att 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar enligt båda förslagen. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Länsstyrelsen Västerbotten 
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